
                                     

Acta la Junta Municipal del Distrito Este

Nº de Acta: 9

Carácter de la sesión: Ordinaria

Fecha de la sesión: 27. mayo . 2024

Hora inicio/fin: 20:00 / 20:55

Lugar: Cámara Agraria Local, Av Mare de Déu de Lledó, 16

Miembros asistentes:

SERGIO TOLEDO LLORENS
ALBERTO VIDAL GUERRERO
MARIA CARMEN HURTADO PALOMO
MIGUEL SILVESTRE BALADO
GONZALO ROMERO CASAÑA
JULIO TENA FORTANET
VICKY AMORES HEREDIA
EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ
M.ª CRUZ JIMÉNEZ REDONDO
ESTEBAN ADELL BOIX

Miembros ausentes: 

JOSÉ SEGURA PALLARÉS
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT
JOAN BERNAT MAYOR

Presidente (PP)
Concejal (Vicepresidente - VOX)
Concejal (PP)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (PP)
AVV Rafalafena
AVV Gumbau
AVV Dr. Marañón
AVV Bul.Vte. Blasco Ibáñez

Vecino (PSOE) (*)
AVV Rafalafena dels Tarongers
AFA CP Enriqueta Agut (*)

(*) Excusa ausencia

Secretario:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Por el señor Presidente se abre la sesión dando paso al primer punto del orden 
del día:

1º.-  Aprobación del acta de la sesión anterior: 29/04/2024.

Se aprueba por unanimidad de los miembros asistentes.

2º.- Informe del Presidente.

En  primer  lugar,  el  señor  Presidente  comenta  algunos  temas  de  reuniones 
pasadas, contestadas por los Servicios Técnicos: 

- Que el seto del laberinto ubicado en el parque Rafalafena se está muriendo, 
seco, aunque se avisó a los Servicios Técnicos y fueron al día siguiente a regarlo.

R/ Se ha ido ya varias veces a regar. Se sustituirán las plantas que se puedan  
haber secado.
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- Se debería reponer las redes del campo de futbito que hay frente a la piscina 
Provincial.

R/  se van a reparar. Ya se ha dado aviso a la empresa de mantenimiento

- comenta que los parterres en la plaza Dr. Marañón no se riegan. El sistema de 
goteo no funciona.

R/  los parterres de césped se riegan. Se comprueba el estado del riego por goteo  
para su buen funcionamiento.

- Que después de las fiestas de la Magdalena la limpieza estuvo muy bien, pero 
que ahora se ha bajado el nivel. Vuelve a verse suciedad en la acera frente al colegio de la 
Consolación, en la Av de Lidón. La calle Rafalafena sobre todo la zona que llega a la plaza 
M.ª Agustina. Suciedad también en la calle Tarragona frente a unos contenedores.

R/  se revisarán estas solicitudes. No se ha reducido la frecuencia de limpieza en  
ninguna zona de la Ciudad.

- Que están aparcando motos en una zona habilitada para que aparquen bicis en 
la avenida del Mar a la altura de la parada del Tram, junto a la empresa Gimeno creo que 
es el nº 51.

R/  por parte de la Sección de Tráfico de esta Policía Local, se ha establecido una  
vigilancia  para  la  detección  y  denuncia,  en  su  caso,  de  los  hechos  comunicados,  en  
relación a un mal uso de aparcamiento de bicicletas en la avenida del Mar.

-  Que se solicita, dado que la c/ Rafalafena ahora es de doble sentido y hay 4 
cafeterías que tienen que cruzar la calle hacia la plaza, un paso de peatones urgente.

R/ Se ha trasladado al Negociado de Infraestructuras propuesta de ubicación y  
solicitud de ejecución de los correspondientes vados peatonales en acera. Finalizados los  
trabajos se procederá a señalizar el paso.

-  Que  por  la  calle  Madrid  se  pueda  llegar  recto  hasta  la  calle  Peñíscola.  Si 
queremos eliminar CO2, evitemos el tener que dar vueltas por tres calles, los que van al 
garaje o los que tienen que salir a la c/ Peñíscola, etc.,

R/ En la referida calle se establecen sentidos contradictorios de circulación de  
vehículos al objeto de evitar el tráfico de paso y que la misma sea una vía secundaria local  
de acceso.

- Que se coloque un espejo al final de la calle Villavieja con Calle Pintor Carbó.

R/ Se considera que existe visibilidad adecuada

- Que se debería reforzar la información de zona deportiva y de colegios, con más 
carteles o uno más grande, en la zona de la calle Villavieja en donde se ubican tanto el CP 
Enriqueta  Agut,  CP  Sanchis  Yago  y  Centro  Deportivo  Rafalafena,  sobre  todo  para 
concienciar a los vehículos que por allí circulan.

R/  se  considera  adecuada  la  señalización  existente  (P-21,  R-301  20km/h  y  
columna ámbar-ámbar de precaución)

Por otra parte el señor Presidente comenta otros temas de interés, como la buena 
sintonía  que hubo en la  reunión  con la  asociación  de vecinos Bulevar  Vicente  Blasco 
Ibáñez.  Del  seto  que había  en el  parque del  Geólogo  José  Royo Gómez,  que se ha 
eliminado dejando una mayor visibilidad, sobre todo, desde fuera del parque, en una zona 
donde se producían actos incívicos y también se abrirá un acceso al parque en esa zona. 
Se han colocado  unos semáforos  en la  calle  Carcagente  cruce con calle  Fernando  el 
Católico. Que al mes que viene habrá una valoración de los presupuestos participativos 
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necesaria para poder llevarlos a cabo. Que a los hosteleros no se les cobrará la ocupación 
de la vía pública con las terrazas y a cambio se les va a pedir que limpien la terraza que 
ocupan.

3º.- Ruegos y Preguntas.

Interviene  Vicky Amores Heredia (Asociación  Vecinos  Rafalafena).  La señora 
Amores comenta en primer lugar la suciedad y deterioro de la acera en la calle Tarragona 
alrededor de los contenedores subterráneos, junto al supermercado Dialprix. Adecentar la 
acera.  Se  adjunta  foto.  El  señor  Presidente  comenta  al  respecto  que  este  tipo  de 
contenedores  subterráneos  se  irán  eliminando  progresivamente,  precisamente  por  los 
problemas de mantenimiento, entre otros.

El árbol que hay frente a la biblioteca de Rafalafena se está secando. Ahora no 
tanto porque es la asociación quien se encarga de regarlo una vez a la semana. Se adjunta 
foto.

Junto al acceso al parking del supermercado Consum en Paseo Amistad uno de 
tantos parterres secos por esa zona.  Se adjunta foto. Dar una solución para que esté más 
verde y bonito.

En la misma calle Rafalafena hay unas palmeras que se están secando, dando 
una mala imagen. Se adjunta foto.

Se  solicita  poda  en  los  2  árboles  de  la  calle  Benicarló,  frente  a  la  farmacia 
Monerris, por la parte de arriba ya que las ramas tocan las viviendas.

Interviene  M.ª Cruz Jiménez Redondo (Asociación de Vecinos Dr.  Marañón y 
Adyacentes).  La señora Jiménez comenta que  falta limpieza en zona   Dr.  Marañón.  Y 
arreglo de calles también en esa zona. Concretará las calles.

Comenta también la señora Jiménez que la asociación se reunirá con el Concejal 
de Medio Ambiente a partir del 10 de junio.

Finalmente, la señora Jiménez indica que en la calle Rafalafena desde la Muralla 
y dirección a piscina Provincial huele mal, quizás por las alcantarillas. Revisar y limpiar si 
procede los imbornales.

Interviene  Eva  M.ª  Jiménez  Jiménez (Asociación  de  Vecinos  Gumbau).  La 
señora Jiménez comenta que hoy ha empezado la semana cultural de la Asociación en la 
que se llevarán actividades variadas a las que todo el mundo queda invitado, por nombrar 
algunas: concurso de repostería y concurso infantil de dibujo.

En el antiguo recinto del Mercado del Lunes,  calle obispo salinas, junto al motor 
de agua Gumbau, hay plantado Adelfas, que son tóxicas, igual se deberían retirar y plantar 
otro tipo de plantas.

Se ha observado que en una de las calles del barrio una barredora soltaba un 
líquido que más que limpiar podía parecer lo contrario.  Por si eso es normal.  El señor 
Presidente comenta al respecto que en el nuevo contrato de limpieza se van a reemplazar 
dichas máquinas barredoras por otras más nuevas.

Interviene  Esteban  Adell  Boix (Asociación  Vecinos  Bulevar  Vicente  Blasco 
Ibáñez).

El señor Adell agradece al señor Presidente por la reunión que tuvieron con él la 
semana pasada. Los vecinos se quedaron algo más tranquilos con las aclaraciones del 
señor presidente en cuanto al tema del ruido cuando se celebran actos en el nuevo recinto 
de Ferias y Mercados.

Comenta el señor Adell que los bancos del bulevar, las patas están oxidadas y 
algunos en mal estado, para que se revisen y buscar la solución más adecuada.
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En los parterres del Bulevar hay bastantes zonas sin vegetación.
El viernes la asociación celebra un concurso de dibujo en su undécima edición.

Y no habiendo más asuntos que tratar  se levanta la sesión,  siendo las veinte 
horas y cincuenta y cinco minutos, extendiéndose de ella la presente acta firmada por el 
Presidente y el Secretario.

(Documento firmado electrónicamente al margen.)
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Acta de la Junta Municipal del Districte Est

Nº d'Acta: 9

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 27. maig . 2024

Hora inici/fi: 20:00 / 20:55

Lloc: Cambra Agrària Local. Av Mare de Déu de Lledó, 16

Membres assistents:

SERGIO TOLEDO LLORENS
ALBERTO VIDAL GUERRERO
MARIA CARMEN HURTADO PALOMO
MIGUEL SILVESTRE BALADO
GONZALO ROMERO CASAÑA
JULIO TENA FORTANET
VICKY AMORES HEREDIA
EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ
M.ª CRUZ JIMÉNEZ REDONDO
ESTEBAN ADELL BOIX

Membres absents: 

JOSÉ SEGURA PALLARÉS
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT
JOAN BERNAT MAYOR

Presidente (PP)
Concejal (Vicepresidente - VOX)
Concejal (PP)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (PP)
AVV Rafalafena
AVV Gumbau
AVV Dr. Marañón
AVV Bul.Vte. Blasco Ibáñez

Vecino (PSOE) (*)
AVV Rafalafena dels Tarongers
AFA CP Enriqueta Agut (*)

(*) Excusa absència

Secretari:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Pel senyor President s'obri la sessió donant pas al primer punt de l'orde del dia:

1r.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior: 29/04/2024.

S'aprova per unanimitat dels membres assistents.

2n.- Informe del President.

En primer  lloc,  el  senyor  President  comenta  alguns  temes  de reunions  passades, 
contestades pels Servicis Tècnics: 

- Que la tanca del laberint situat al parc Rafalafena s'està morint, sec, encara que es 
va avisar als Servicis Tècnics i van anar l'endemà a regar-lo.
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R/ S'ha anat ja diverses vegades a regar. Se substituiran les plantes que es puguen  
haver assecat.

- S'hauria de reposar les xarxes del camp de futbito que hi ha enfront de la piscina 
Provincial.

R/ es repararan. Ja s'ha donat avís a l'empresa de manteniment

- Que els parterres en la plaça Dr. Marañón no es reguen. El sistema de degoteig no 
funciona.

R/ els parterres de gespa es reguen. Es comprova l'estat del reg per degoteig per al  
seu bon funcionament.

- Que després de les festes de la Magdalena la neteja va estar molt bé, però que ara 
s'ha baixat el nivell. Torna a veure's brutícia en la vorera enfront del col·legi de la Consolació, 
en la Av de Lidón. El carrer Rafalafena sobretot la zona que arriba a la plaça M.ª Agustina.  
Brutícia també al carrer Tarragona enfront d'uns contenidors.

R/ es revisaran estes sol·licituds. No s'ha reduït la freqüència de neteja en cap zona  
de la Ciutat.

-  Que  estan  aparcant  motos  en  una  zona  habilitada  perquè  aparquen  bicis  en 
l'avinguda de la Mar a l'altura de la parada del Tram, al costat de l'empresa Gimeno crec que és 
el núm. 51.

R/ per part de la Secció de Trànsit d'esta Policia Local, s'ha establit una vigilància per  
a la detecció i denúncia, si és el cas, dels fets comunicats, en relació a un mal ús d'aparcament  
de bicicletes en l'avinguda de la Mar.

- Que se sol·licita, atés que la c/ Rafalafena ara és de doble sentit i hi ha 4 cafeteries 
que han de travessar el carrer cap a la plaça, un pas de vianants urgent.

R/  S'ha  traslladat  al  Negociat  d'Infraestructures  proposta d'ubicació  i  sol·licitud 
d'execució  dels  corresponents  guals  per  als  vianants  en  vorera.  acabats els  treballs  es 
procedirà a senyalitzar el pas.

-  Que  pel  carrer  Madrid  es  puga  arribar  recte  fins  al  carrer  Peníscola.  Si  volem 
eliminar CO , evitem l'haver de donar voltes per tres carrers, els que van al garatge o els que₂  
han d'eixir a la c/ Peníscola, etc.,

R/ En el referit carrer s'establixen sentits contradictoris de circulació de vehicles a fi  
d'evitar el trànsit de pas i que la mateixa siga una via secundària local d'accés.

- Que es col·loque un espill al final del carrer la Vilavella amb Carrer Pintor Carbó.

R/ Es considera que existix visibilitat adequada

- Que s'hauria de reforçar la informació de zona esportiva i de col·legis, amb més 
cartells o un més gran, en la zona del carrer la Vilavella on se situen tant el CP Enriqueta Agut,  
CP Sanchis Yago i Centre Esportiu Rafalafena, sobretot per a conscienciar als vehicles que per 
allí circulen.

R/ es considera adequada la senyalització existent (P-21, R-301 20km/h i columna  
ambre-ambre de precaució).

D'altra banda el senyor President comenta altres temes d'interés, com la bona sintonia 
que va haver-hi en la reunió amb l'associació de veïns Bulevard Vicente Blasco Ibáñez. De la 
tanca que hi havia al parc del Geòleg José Royo Gómez, que s'ha eliminat deixant una major 

C
ód

. V
al

id
ac

ió
n:

 3
F6

3P
2P

G
SN

4J
ZA

R
LC

EL
9C

KC
M

E 
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
 h

ttp
s:

//s
ed

e.
ca

st
el

lo
.e

s/
 

D
oc

um
en

to
 fi

rm
ad

o 
el

ec
tró

ni
ca

m
en

te
 d

es
de

 la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pá

gi
na

 6
 d

e 
8 



                                     
visibilitat, sobretot, des de fora del parc, en una zona on es produïen actes incívics i també 
s'obrirà  un  accés al  parc  en  eixa  zona.  S'han  col·locat  uns  semàfors  al  carrer  Carcaixent  
encreuament amb carrer Fernando el Catòlic. Que al mes que ve hi haurà una valoració dels 
pressupostos participatius necessària per a poder dur-los a terme. Que als hostalers no se'ls 
cobrarà l'ocupació de la via pública amb les terrasses i a canvi se'ls demanarà que netegen la 
terrassa que ocupen.

3r.- Precs i Preguntes.

Intervé  Vicky Amores Heredia (Associació Veïns Rafalafena).  La senyora Amores 
comenta en primer lloc la brutícia i deterioració de la vorera al carrer Tarragona al voltant dels 
contenidors subterranis, al costat del supermercat Dialprix. Endreçar la vorera. S'adjunta foto. 
El  senyor  President  comenta  sobre  este tema  que  este  tipus  de  contenidors  subterranis 
s'aniran eliminant progressivament, precisament pels problemes de manteniment, entre altres.

L'arbre que hi ha enfront de la biblioteca de Rafalafena s'està assecant. Ara no tant  
perquè és l'associació qui s'encarrega de regar-ho una vegada a la setmana. S'adjunta foto.

Al costat de l'accés al pàrquing del supermercat Consum en Passeig Amistat un de 
tants parterres secs per eixa zona. S'adjunta foto. Donar una solució perquè estiga més verd i  
bonic.

En el mateix carrer Rafalafena hi ha unes palmeres que s'estan assecant, donant una 
mala imatge. S'adjunta foto.

Se sol·licita poda en els 2 arbres del carrer Benicarló, enfront de la farmàcia Monerris,  
per la part de dalt ja que les branques toquen les vivendes.

Intervé M.ª Cruz Jiménez Redondo (Associació de Veïns Dr. Marañón i Adjacents). 
La senyora Jiménez comenta que falta neteja en zona Dr. Marañón. I arranjament de carrers 
també en eixa zona. Concretarà els carrers.

Comenta també la senyora Jiménez que l'associació es reunirà amb el Regidor de 
Medi Ambient a partir del 10 de juny.

Finalment, la senyora Jiménez indica que al carrer Rafalafena des de la Muralla i cap 
a la piscina Provincial fa mala olor, potser per les clavegueres. Revisar i netejar si escau els 
embornals.

Intervé  Eva  M.ª  Jiménez  Jiménez (Associació  de  Veïns  Gumbau).  La  senyora 
Jiménez  comenta  que  hui  ha  començat  la  setmana  cultural  de  l'Associació  en  la  qual 
s'emportaran  activitats  variades  a  les  quals  tothom queda  convidat,  per  nomenar  algunes: 
concurs de rebosteria i concurs infantil de dibuix.

En l'antic  recinte  del  Mercat  del  Dilluns,  carrer  bisbe  salines,  al  costat  del  motor  
d'aigua Gumbau, hi ha plantat Baladres, que són tòxiques, igual s'haurien de retirar i plantar un 
altre tipus de plantes.

S'ha observat que en una dels carrers del barri una escombradora soltava un líquid 
que més que netejar  podia semblar  el  contrari.  Per si  això és normal.  El  senyor President  
comenta sobre este tema que en el nou contracte de neteja es reemplaçaran estes màquines 
escombradores per altres més noves.

Intervé Esteban Adell Boix (Associació Veïns Bulevard Vicente Blasco Ibáñez).

El senyor Adell  agraïx  al  senyor President  per la reunió que van tindre amb ell  la 
setmana passada. Els veïns es van quedar una mica més tranquils amb els aclariments del  C
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senyor president quant al tema del soroll quan se celebren actes en el nou recinte de Fires i  
Mercats.

Comenta el senyor Adell que els bancs del bulevard, les potes estan oxidades i alguns 
en mal estat, perquè es revisen i buscar la solució més adequada.

En els parterres del Bulevard hi ha bastants zones sense vegetació.

El divendres l'associació celebra un concurs de dibuix en la seua onzena edició.

I  no  havent-hi  més  assumptes  que  tractar  s'alça  la  sessió,  sent  les  vint  hores  i 
cinquanta cinc minuts, estenent-se d'ella la present acta firmada pel President i el Secretari.

(Document firmat electrònicament al marge.)
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